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Slovo naší paní ředitelky: 

 

VÁŽENÍ ČTENÁŘI, 

 

SRDEČNĚ VÁS VÍTÁM U LETNÍHO VYDÁNÍ NAŠEHO ZPRAVODAJE. LÉTO JE 

OBDOBÍM, KDY SE PŘÍRODA PROBOUZÍ DO PLNÉ KRÁSY A MY MÁME 

PŘÍLEŽITOST NAPLNO SI UŽÍVAT SLUNEČNÍCH DNÍ, TEPLÝCH VEČERŮ A ČASU 

STRÁVENÉHO VENKU S RODINOU A PŘÁTELI. 

TOTO ČÍSLO NAŠEHO ZPRAVODAJE JE PLNÉ ZAJÍMAVÝCH INFORMACÍ. 

PŘIPRAVILI JSME PRO VÁS ČLÁNKY O LETNÍCH AKTIVITÁCH A PLÁNOVANÝCH 

AKCÍCH. 

NEZAPOMÍNÁME ANI NA NAŠE ZAMĚSTNANCE, KTERÝM BYCHOM CHTĚLI 

PODĚKOVAT ZA JEJICH PRÁCI A NASAZENÍ. JEJICH ODHODLÁNÍ A 

PROFESIONALITA JSOU ZÁKLADEM NAŠEHO ÚSPĚCHU. 

DOUFÁME, ŽE SI LETOŠNÍ LÉTO UŽIJETE NAPLNO A ŽE VÁM NÁŠ ZPRAVODAJ 

PŘINESE SPOUSTU INFORMACÍ A PŘÍJEMNÉHO ČTENÍ.  PŘEJEME VÁM KRÁSNÉ 

A POHODOVÉ LÉTO PLNÉ SLUNCE A RADOSTI. 

 

DĚKUJEME ZA VAŠI PŘÍZEŇ A TĚŠÍME SE NA DALŠÍ SPOLEČNÁ SETKÁNÍ. 

S POZDRAVEM 

   ŘEDITELKA MGR. EVA KALOVÁ, MBA 

 

 

        

 

 



 3  

 

 

 

 

LÉTO 

 

 
 

 

 
 

      

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 4  

 

 

Z Domova se zvláštním režimem 

 

 
Přišlo léto a s ním dlouhé a krásné dny plné sluníčka. Snažili jsme se je našim 

uživatelů vyplnit co nejrozmanitějším programem. 

V klubech jsme pekli jablečný závin z letních jablíček. Grilovali jsme na naší 

zahradě výborné maso a podávali chlazené pivo nebo limonády. 

Také jsme nezapomněli na potěšení sluchu, přijel nám zahrát pan Hurdes, měla 

vystoupení paní Šebková s programem, „Když hvězdy nehasnou“, také nám na 

nádvoří zámku zahrál pan Palán s celou dechovou kapelou. 

Před Šebetovskou poutí jsme poseděli za pavilonem, kde jsme si dopřáli bohaté 

občerstvení a zazpívali pár písniček u kytary. 

Na závěr někteří z našich uživatelů jeli na výlet do Sloupu. Jeli jsme 

nízkopodlažním autobusem. Ve Sloupu jsme navštívili místní kostel, kdy pan 

farář odsloužil Mši svatou. Poté jsme šli na dobrý oběd do restaurace, kde za 

námi také přijela i naše paní ředitelka. Společně jsme poobědvali, dali si něco 

dobrého na zapití a na závěr zazpívali i s naší dobrovolnicí Aničkou pár 

písniček. Výlet se nám vydařil a už se těšíme na další výlet příští rok. 

 

 

 

PEČENÍ JABLEČNÉHO ZÁVINU 
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PŘEDPOUŤOVÉ POSEZENÍ 
 

 

                                           
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

HUDEBNÍ VYSTOUPENÍ „PEDRO HURDES“ 
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                                       VÝLET DO SLOUPU 
 

 

 

 

KOSTEL PANNY MARIE 

BOLESTNÉ 
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Z Domova pro osoby se zdravotním postižením 

 
V našem domově jsme v letních měsících chodili hodně na procházky              

do zahrady. Jezdili jsme na výlety. S „našimi“ muži jsme byli v lese na houbách, 

kde si z nasbíraných hub sami usmažili smaženici. 

Také jsme navštívili Šebetovskou pouť, kdy jsme v pátek byli na posezení 

v zámeckém parku, kde nám místní spolek hasičů připravil výborné 

hamburgery, točili nám pivo a limonády. 

Jako již tradičně k létu patří výlety i my jsme nějaké podnikli, byli jsme 

v Boskovicích v Technickém muzeu, ve Velkých Opatovicích, kde nám za 

doprovodu naší sociální pracovnice a vedoucí DOZP paní Šárky Zemánkové 

představili místní Kartografické centrum.  

Na konec prázdnin jsme navštívili zámek a skleník v Lednici. Tím ovšem naše 

letní dobrodružství nekončila, protože stále je co objevovat…. 

 

 
    TECHNICKÉ MUZEUM A KARTOGRAFICKÉ CENTRUM 
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ZÁMEK LEDNICE 
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MOMENTKY ZE ŽIVOTA NAŠICH UŽIVATELŮ 
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Rehabilitace ve virtuální realitě 

 
V našich dvou službách jak v DZR, tak i v DOZP jsme začali používat 

certifikovaný zdravotnický prostředek VR Vitalis Pro. Tento prostředek je určen 

pro účinnější rehabilitaci, aplikace vede k potlačení bolesti a odblokování obav 

našich uživatelů při rehabilitačním cvičení. Používání je bezpečné i pro seniorní 

a handicapované uživatele. Jsme první zařízení, které používá virtuální realitu 

v práci s uživateli s mentálním znevýhodněním.  

 

 

 

 

 

 

 

 

     

zpracovala Alena Kutilová 

vedoucí úseku aktivizace 
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ZPRÁVIČKY – FOTODENÍČEK Z CHRÁNĚNÉHO BYDLENÍ 

 
RÁDI SI VAŘÍME MŇAMKY 😊 
 

Těch plechů bylo víc        A k tomu našlehaný tvaroh, povidla – no, zkuste to taky, nebudete 

litovat. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

             

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

Každý pomáhal, jak mohl. A po práci – zasloužená odměna        

 

 

 

 

 

 
                                                                          Jo, a u nás vaří i muži. A jak jim to jde. 
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NA POUTI V JEVÍČKU 

 

 

 

 
                                                                              

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

A HLÁSÍME NOVÝ PŘÍRŮSTEK DO CHRÁNĚNÉHO BYDLENÍ - 

FERDU 😊 
 

 

                                                                  Ferda je morče a od začátku dobrý kámoš. 

                                                                  Jsme rádi, že ho máme. Věříme, že se z něj stane  

                                                                  zkušený, „kapesní“ caviaterapeut. 

 

 

 

 

                                                                    TAK AHOJ PŘÍŠTĚ! 
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KOCOUROVO OKÉNKO 

 

 

Dobrý den, moji milí, 

hlásí se – váš KOCOUR  

 

Mám rád léto a vím, jak si tu dávku sluníčka, cestování, dobrodružství i lenošení užít. 

Tak se na to podívejme        KOCOUR NA CESTÁCH. 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

                                                   

 

 

 

 

 

 

 

Tady jsem v Peru a vystoupal jsem na samotné Machu Picchu. Než jsem vyšlapal těch  

2430 m. n. m., málem jsm si prošlapal tlapky. Ale stálo to za to. Já jsem ten vlevo        

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Byl jsem z toho tak ucaprtaný, že jsem si musel odpočinout na skvělé pláži ostrova Porto 

Santo. Zkuste to taky, je to sice od Šebetova pár kilometrů – ale stojí to za to. 
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                                                                               Trochu jsem surfoval, trochu rybařil,  

                                                                               opíjel se kokosovým mlékem. 

 

                                                                                Chytl jsem fakt super vlny         

 

 

 

 

 

 

 

 

                                                                                                                                     TLAPKU  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zde jsem na výpravě na Sahaře. Nebyl jsem si úplně jistý, jestli je tento fešák velbloud nebo 

dromedár. Na jednom hrbu se špatně sedí, ale že mi to sluší – úplný král pouště. 
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Taky jsem si trochu zafrajeřil v casinu. Byl jsem jako James Bond.  

Prostě úžasný, dokonalý a neodolatelný GRAF CAT VON ŠEBETOV. 

 

 

 

 

 

 

 

 

AUSTRÁLIE 
byla báječná. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ten tasmánský čert mi vyprávěl fakt super vtip o australských kocourech – nemohl jsem se 

udržet smíchy. Řeknu vám ho příště. 
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Niagarské vodopády 

 

 
 

Ale teď už letím domů – do Šebetova, do zámku, do svého pohodlného pelíšku. 

Snad mi ho nikdo neobsadil, když jsem byl tak dlouho pryč. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Jo, jo, doma je doma. Ať si říká, kdo chce, co chce        

Užili jste si mé letní, cestovatelské Okénko? 

Už se těším v mém dalším díle,  

VÁŠ KOCOUR - GRAF CAT VON ŠEBETOV 

za kocoura zpracovala Bc. Dagmar Dyčková,  

vedoucí CHB, sociální pracovnice CHB 
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Transformace = změna 

 

Naše organizace započala cestu, která se odborně nazývá transformace. Pod 

tímto pojmem si můžeme představit změnu. Změnu v přístupu poskytování 

sociální služby. Změna se týká způsobu a místa poskytování sociální služby. 

Tato změna spočívá v tom, že se odkláníme od tzv. ústavní péče a je 

podporován život v přirozeném prostředí (byty, domy). Vše je založeno na 

ochraně lidských práv, které mají všichni občané stejné bez rozdílu věku, 

pohlaví, zdravotního postižení apod. Podpora života lidí v přirozeném 

prostředí je odrazem celospolečenských změn nejen u nás, ale také ve světě.  

Opouští se od konceptu velkokapacitních „ústavů“ napříč všemi sférami 

(dětské domovy, psychiatrické léčebny, domovy pro osoby se zdravotním 

postižením apod.). Je to směr, který ústí ke kvalitnímu způsobu života pro 

všechny osoby naší společnosti. 

S ohledem na místo poskytování naší služby (historická budova zámku 

z druhé poloviny šestnáctého století a přístavba pavilonu) bylo zřizovatelem 

rozhodnuto o postupném opuštění těchto budov. Ty dál budou v majetku 

Jihomoravského kraje. O budoucnosti těchto budov ještě nebylo 

rozhodnuto. Proces transformace znamená dlouhou cestu. 

Vše závisí na tom, jak rychle se najdou vhodné lokality a nemovitosti, které 

nahradí dosavadní budovy.  

Postupem času se uživatelé našeho Domova pro osoby se zdravotním 

postižením (DOZP) přestěhují do domů a bytů, které budou přizpůsobeny 

jejich nárokům. Uživatelé Domova se zvláštním režimem (DZR) se během 

několika let přestěhují do budovy současného Paprsku, příspěvkové 

organizace, Velké Opatovice. 

Co konkrétně nyní již víme, že v polovině roku 2025 opustí naše DOZP pět 

uživatelů. Ti se přestěhují do bytů, které bude zajišťovat služba Chráněné 

bydlení.  
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Nikdo z nás bohužel neví, jak dlouhá cesta je před námi. Ale stále platí to, 

že naším cílem je zachování kvalitní, efektivní, bezpečné a ekonomicky 

udržitelné služby. 

 

 

 

                              Mgr. Eva Kalová, MBA 

          ředitelka 

 

  


